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Geachte raadsleden, 

Als bestuur van Regio Foodvalley bieden wij u deze Raadsinformatiebrief aan met daarin onze reactie 
op de ingediende wensen en bedenkingen op de begroting 2024-2027.  
 
In de afgelopen maanden hebben de gemeenteraden de begroting 2024-2027 voor wensen en 
bedenkingen behandeld. Vijf gemeenten dienen geen zienswijze in, de gemeenten Ede, Renswoude 
en Rhenen wel. 
 
Zienswijze uit Ede: 
De raad van Ede verzoekt het Algemeen Bestuur terughoudend te zijn met het aangaan van 
meerjarige verplichtingen die doorlopen in de periode vanaf 2025. 
 
Reactie van het Algemeen Bestuur: 
Het Algemeen Bestuur herkent de zorgen van de gemeenteraad van Ede over de financiële positie 
van gemeenten na 2025. Deze zorg speelt ook bij de andere gemeenten van Regio Foodvalley. Daar 
waar mogelijk zal het AB rekening houden met deze risico’s. Daarnaast verwacht het AB eind 2024 
een nieuwe Strategische Agenda aan de gemeenteraden voor te leggen, inclusief de daarbij horende 
financiële consequenties per gemeente vanaf 2026. Raden worden hier goed bij betrokken en kunnen 
op ambities en kosten van de regionale samenwerking sturen.  
 
Zienswijze uit Renswoude: 
De raad van Renswoude ziet de meerwaarde van de samenwerking Regio Foodvalley voor de 
inwoners, ondernemers en voor de gemeentelijke organisatie. Tegelijkertijd vergt het veel inzet en tijd 
vanuit haar organisatie die in hoofdzaak uit generalisten bestaat. Om het ook voor de kleinere 
deelnemende gemeenten binnen Foodvalley beheersbaar te houden vindt de raad van Renswoude 
het nodig en wenselijk dat de specialistische denkkracht van de regio ook ingezet wordt ten behoeve 
van de deelnemende gemeenten. 
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Daarnaast verzoekt zij het Dagelijks Bestuur zich bij het opstellen van de strategische agenda in 2024 
te beperken in het aantal op te pakken strategische thema’s. 
 
Reactie van het Algemeen Bestuur: 
Het Algemeen Bestuur herkent de zorg van de Renswoudse raad over de noodzakelijke capaciteit om 
mee te doen aan regionale samenwerking. Dit speelt op verschillende manieren bij meerdere 
gemeenten. Regionale samenwerking moet niet alleen capaciteit kosten, maar ook capaciteit 
besparen doordat we dingen samen doen. Daarnaast introduceert de Renswoudse raad het verzoek 
om ook regionale capaciteit lokaal in te zetten. Het AB ziet vooral mogelijkheden gemeenten onderling 
capaciteit uit te laten wisselen en de acht gemeentesecretarissen bestuderen daarnaast momenteel 
de mogelijkheid om voor enkele specialistische en schaarse functies tot een gezamenlijke poule te 
komen.  
 
Wat betreft de oproep vanuit Renswoude om bij de nieuwe Strategische Agenda het aantal thema’s te 
beperken zal het AB dit jaar met voorstellen naar de gemeenteraden komen en gemeenteraden de 
ruimte bieden input te leveren. Dit verzoek van de Renswoudse raad zal daar door het AB alvast in 
worden meegenomen. 
 
Zienswijze Rhenen: 
De raad van Rhenen vraagt om aandacht te besteden aan de wens:  
- om efficiency en toepasbaarheid van Foodvalley beleid in de gemeente Rhenen een beleidskader 

te laten zijn voor programma-deelname en kostentoerekening binnen de begroting en toekomstige 
Strategische agenda. Dit impliceert dat bij leidend Utrechts provinciaal beleid c.q. niet-toepasbaar 
Foodvalley beleid, tijdig helderheid geschapen wordt over kostentoerekening en of (niet)deelname 
aan programmaonderdelen van de Strategische Agenda die met provinciaal beleid samenhangt;  

- voor de Strategische Agenda het ambitieniveau op financiële haalbaarheid binnen de vastgestelde 
begroting te toetsen en de focus op importantie van (haalbaarheid/ hoeveelheid) te stellen 
strategische doelen te leggen;  

- de gemeenteraden in een vroeg stadium mee te nemen bij overwegingen die de hoogte van de 
inwonersbijdrage betreffen. 

 
Reactie Algemeen Bestuur: 
Een aantal punten die u benoemt in uw zienswijze gebeurt al in de praktijk. Zo wordt Foodvalleybeleid 
afgestemd op provinciaal niveau, zeker als het gaat om de grote opgaven als het Regionaal 
Perspectief Landelijke Gebied, de Verstedelijkingsstrategie en bijvoorbeeld de energieopgaven. 
Op zeer korte termijn wordt gestart met het proces om te komen tot een nieuwe Strategische Agenda. 
Daar hoort uiteraard ook een financieel plaatje bij met betrekking tot de financiële haalbaarheid. In dit 
proces zal hier aandacht voor zijn. 
Bij overwegingen om de inwonersbijdrage aan te passen wordt u als raad altijd betrokken. Dit wordt 
procesmatig afgestemd met de Regiocommissie, wordt voor wensen en bedenkingen aan u 
voorgelegd via de kaderbrief en wordt toegelicht tijdens de eerste raadsinformatiebijeenkomst van het 
jaar die altijd in het teken van de kaderbrief staat. Pas daarna wordt de begroting opgesteld die voor 
zienswijze aan u voorgelegd wordt en uiteindelijk door het Algemeen Bestuur vastgesteld wordt.  
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De ingediende zienswijzen zorgen niet voor wijzigingen in de begroting 2024-2027, maar zullen 
aandachtig worden meegenomen in toekomstige besluitvormingen. 
 
Met vriendelijke groet, 




